
Kiedy 28 grudnia 2006 r. Rada Miejska uchwali∏a
bud˝et na 2007 rok, dochody w nim okreÊlone zosta∏y
na poziomie  24.224.505,00 z∏, a wydatki przy deficycie
bud˝etowym przyj´tym w wysokoÊci 524.000,00 z∏ -
w kwocie 24.748.505,00 z∏.
     Ca∏oroczna realizacja bud˝etu pozwoli∏a na wyko-
nanie dochodów bud˝etowych w kwocie 28.380.461,02
z∏ tj. 111,90% w stosunku do planu, natomiast wydatki
bud˝etowe wykonane zosta∏y w kwocie 25.210.241,53
z∏ i zrealizowane zosta∏y w 92,91%.

Ostatecznie - po zmianach dokonywanych przez
Wysokà Rad´ i Burmistrza - plan bud˝etu osiàgnà∏
dochody w kwocie 25.362.505,00 z∏, zaÊ wydatki
27.133.305,00 z∏.

Na przestrzeni ubieg∏ego roku wypracowana zosta-
∏a nadwy˝ka bud˝etowa w wysokoÊci 3.170.219,49 z∏
przy deficycie okreÊlonym przez Paƒstwa Radnych na
poziomie 1.770.800,00 z∏. Wypracowanie tak znaczàcej
nadwy˝ki bud˝etowej mo˝liwe by∏o dzi´ki:

- wypracowaniu ponadplanowych dochodów w
kwocie 3.017.956,02 z∏,

- szczególnemu re˝imowi przy gospodarowaniu
Êrodkami finansowymi, który sprawi∏, ˝e nie zosta∏a
wydatkowana kwota 1.923.063,47 z∏,

- sprawnoÊci i skutecznoÊci w zabieganiu o Êrodki
ze êróde∏ zewn´trznych.

Wachlarz przedsi´wzi´ç, które Wysoka Rada okreÊ-
li∏a w bud˝ecie na 2007r. gwarantowa∏ realizacj´
wszystkich obowiàzkowych zadaƒ gminy, zapewnia∏
rozwój miasta, spe∏nienie postulatów oraz oczekiwaƒ
mieszkaƒców i goÊci uzdrowiska, wreszcie popraw´
jego wizerunku i atrakcyjnoÊci.

Szczegó∏owà informacj´ dotyczàcà realizacji tych
zadaƒ otrzymaliÊcie Paƒstwo w ponad 200-stronicowym
sprawozdaniu z wykonania bud˝etu.

Sàdz´, ˝e przed∏o˝ony materia∏ - opracowany w
sposób szczegó∏owy, syntetyczny i czytelny - pozwoli∏
Wysokiej Radzie dokonaç analizy realizacji bud˝etu
2007 roku i przez jej pryzmat oceny pracy burmistrza
i podleg∏ych mi jednostek.

Wybudowana w ubieg∏ym roku pe∏nowymiarowa
hala sportowa (o wartoÊci 6 mln z∏), wyremontowana
muszla koncertowa (0, 8 mln z∏), modernizowane
placówki oÊwiatowe, które z ka˝dym rokiem sà coraz
pi´kniejsze i lepiej wyposa˝one (m. in. kompleksowa
modernizacja sieci c.o. w Gimnazjum, wykonanie
wzmocnienia konstrukcji dachu i pokrycie go dachów-
kà w Szkole Podstawowej nr 1, wymiana stolarki okien-
nej i prace remontowe w placówkach przedszkolnych
- to g∏ówne zadania, które obcià˝y∏y bud˝et miasta
kwotà blisko 1 mln z∏), wybudowane kilometry nowych
nawierzchni dróg (Dembickiego, Solna, Pi∏sudskiego,

Armii Krajowej, D´bowa, Kazimierza Wielkiego, Klo-
nowa, Âwierkowa - cz´Êç, pieszojezdnia na Osiedlu
Wis∏a). Koszt wykonania tych zadaƒ zamknà∏ si´ kwotà
wynoszàcà blisko 0,8 mln z∏. Tysiàce m2 nowych lub
prze∏o˝onych nawierzchni chodników, budowa Êcie˝ek
rowerowych, modernizacja oÊwietlenia na energo-
oszcz´dne, budowa nowych punktów Êwietlnych na
przyk∏ad wzd∏u˝ ul. Lipnowskiej w kierunku Wis∏y,
kontynuacja programu mieszkaniowego - choç z pro-
blemami - realizowana w zakresie budownictwa TBS-
owskiego (48 mieszkaƒ o wartoÊci blisko 6 mln z∏) i
przygotowanie do budowy kolejnych domów komu-
nalnych (zakupione grunty, opracowany plan zagos-
podarowania przestrzennego przedmiotowego terenu,
a aktualnie przygotowywana koncepcja budowy czte-
rech obiektów mieszkalnych o charakterze komunal-
no socjalnym), rozpocz´cie budowy kolektorów sa-
nitarnych w ostatniej zlewni III, której wykonanie
sprawi, ˝e 97% powierzchni Ciechocinka b´dzie po-
siada∏o zupe∏nie nowà sieç kanalizacyjnà. (WartoÊç
tego zadania top kwota blisko 4 mln z∏.) To sà g∏ówne
zadania, które jak sàdz´, z dobrym skutkiem reali-
zowane by∏y na przestrzeni 2007 r. Jednak wykonanie
powy˝szych zadaƒ infrastrukturalnych bardzo istotnych
dla mieszkaƒców i osób odwiedzajàcych Ciechocinek
to nie jedyny blok spraw, które przysz∏o nam wype∏niç.

Podobnie jak w latach poprzednich, ogromnà wag´
przywiàzywaliÊmy do realizacji zadaƒ oÊwiatowych,
zapewnienia wzrostu wynagrodzeƒ nauczycieli ponad
poziom okreÊlony w rozporzàdzeniu Ministra Edukacji
Narodowej. Sàdz´, ˝e nale˝y w tym miejscu podkreÊliç
fakt, ˝e subwencja oÊwiatowa otrzymywana z bud˝etu
paƒstwa nie zabezpiecza potrzeb naszych placówek
oÊwiatowych (szkó∏), a udzia∏ Êrodków bud˝etowych
w realizacji tych zadaƒ zbli˝a si´ do 30% (29,92%). Na
oÊwiat´ i wychowanie w 2007 roku przeznaczyliÊmy
kwot´ 6.537.472,00 z∏.

Podobna prawid∏owoÊç wyst´puje w dziale pomoc
spo∏eczna, w którym udzia∏ Êrodków w∏asnych ka˝de-
go roku jest wi´kszy, jednak koniecznoÊç udzielania
pomocy spo∏ecznej - mimo wyraênego spadku bezro-
bocia - pozostaje zadaniem o charakterze szczegól-
nym, a wsparcie najbardziej potrzebujàcych, którzy
nie potrafià odnaleêç si´ w realiach gospodarki
rynkowej, jest jednym z dzia∏aƒ priorytetowych. W
2007 roku wydatki w zakresie pomocy spo∏ecznej
zrealizowane zosta∏y w kwocie 4.588.987,54 z∏ co
stanowi∏o 18,2% ogó∏u wydatków bud˝etowych.

W ciàgu ubieg∏ego roku tradycyjnie ju˝ ogromnà
wag´ przywiàzywaliÊmy do utrzymania atrakcyjnego
ukwiecenia, czystoÊci, zwi´kszenia iloÊci elementów
ma∏ej architektury (∏awki, kosze na odpadki, zakup
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W trakcie sesji Rady Miejskiej 21 kwietnia radni udzielili burmistrzowi Leszkowi Dzier˝ewiczowi
absolutorium za wykonanie bud˝etu w roku 2007. Po wys∏uchaniu wystàpienia burmistrza oraz opinii
Regionalnej Izby Obrachunkowej radni nie mieli wàtpliwoÊci, absolutorium zosta∏o udzielone jednog∏oÊnie.
Co przekona∏o radnych do podj´cia takiej w∏aÊnie decyzji? Poni˝ej zamieszczamy tekst wystàpienia
burmistrza podsumowujàcy finanse minionego roku.
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fontanny, oÊwietlenie ulic). Wydatki na dzia∏alnoÊç w gospodarce komunalnej i
ochronie Êrodowiska stanowià 8,41% ogó∏u wydatków i wynios∏y 2.120.181,93 z∏.

Za Êrodki bud˝etu miasta realizowane by∏y programy upowszechniania sportu
wÊród dzieci i m∏odzie˝y. Z satysfakcjà pragn´ podkreÊliç, ˝e z ka˝dym rokiem
liczba m∏odych mieszkaƒców Ciechocinka korzystajàcych z tej formy aktywnego
wypoczynku i mo˝liwoÊci szkoleƒ wzrasta, co potwierdza celowoÊç wydatkowania
Êrodków finansowych. Na szczególne podkreÊlenie zas∏uguje realizacja programu
nauki p∏ywania, którym obj´te zosta∏y wszystkie ch´tne dzieci z klas I - VI w liczbie
blisko 160 osób, a efekty tych zaj´ç mogliÊmy podziwiaç podczas I Memoria∏u P∏y-
wackiego im. Zdzis∏awa Komosiƒskiego.

Rok ubieg∏y by∏ niezwykle bogaty w imprezy kulturalne promujàce uzdrowisko
i uatrakcyjniajàce naszà ofert´. Cieszy fakt, i˝ do dzia∏aƒ na tym polu pozyskaliÊmy
sponsorów i partnerów, którzy kolejny raz nie szcz´dzili Êrodków, aby daç radoÊç
innym. Sàdz´, i˝ na podkreÊlenie zas∏uguje tak˝e fakt niezwykle racjonalnego gos-
podarowania wolnymi Êrodkami finansowymi. W ciàgu ubieg∏ego roku za∏o˝onych
zosta∏o 166 lokat terminowych, z których w formie odsetek wypracowana zosta∏a
do bud˝etu kwota 259.220,85 z∏.

Nie by∏oby mo˝liwe zrealizowanie tylko has∏owo przedstawionych zadaƒ - a
jest ich znacznie wi´cej - gdyby nie wola wspó∏pracy i tworzenia programów roz-
woju Ciechocinka przez Wysokà Rad´. Dzi´kuj´ Paƒstwu za zaanga˝owanie, dzi´-
kuj´ kadrze kierowniczej podleg∏ych mi jednostek i Waszym, drodzy Paƒstwo,
wspó∏pracownikom. S∏owa podzi´kowania pragn´ skierowaç do prezesów spó∏ek
miejskich za wsparcie, dobre i trafne decyzje. Chcia∏bym w tym miejscu szczególnie
podkreÊliç zaanga˝owanie i niezawodnoÊç Pani Wandy Buchalskiej Prezes spó∏ki
MPWiK. Dzi´kuj´ wreszcie pracownikom Urz´du Miejskiego za ogromny wk∏ad
pracy, cz´sto pomoc i umiej´tnoÊç dzielenia si´ ze mnà spostrze˝eniami i
doÊwiadczeniem. S∏owa najwy˝szego uznania kieruj´ pod adresem Ma∏gorzaty
Szwajkowskiej - Skarbnika Miasta, za wzorcowe wywiàzywanie si´ z na∏o˝onych
obowiàzków, za ofiarnà prac´ i znakomite sprawozdanie, które - takà wyra˝am
nadziej´ - pozwalajà obiektywnie oceniç dzia∏ania na rzecz lokalnej spo∏ecznoÊci
i goÊci uzdrowiska.
     Przedstawiony materia∏ niezwykle skrótowo obrazuje informacj´ z realizacji
bud˝etu 2007 roku. Dla osób zainteresowanych podaj´, ˝e kompleksowe sprawoz-
danie z wykonania ubieg∏orocznego bud˝etu znajduje si´ na stronie Biuletynu
Informacji Publicznej Urz´du Miejskiego, zaÊ ch´tnych do „przestudiowania” tego
dokumentu zapraszam do Biura Organów Samorzàdowych ciechociƒskiego ratusza.

Leszek Dzier˝ewicz

Podzielono nadwy˝k´
W wyniku realizacji bud˝etu gminy w minionym roku uda∏o si´ wypracowaç

znacznà ponad 3 milionowà nadwy˝k´. Na sesji Rady Miejskiej 21 kwietnia
radni podzielili 2,5mln z∏, tradycyjnie najwi´cej Êrodków przeznaczajàc na
zadania inwestycyjne.

      Na wymian´ nawierzchni ul. Bema na odcinku od ul. Kopernika do ul Zdrojowej
przeznaczono 327 tys. z∏. Niemal 400 tys. z∏ zabezpieczono na nowà nawierzchni´
ul. Narutowicza na odcinku od przejazdu Kolejowego do ul. Zdrojowej. Remont
nawierzchni ca∏ej d∏ugoÊci ul. Kopernika poch∏onie 682 tys. z∏. Na budow´ od pods-
taw ul. Stolarskiej (zostanie wykonana nowa podbudowa i nawierzchnia) radni za-
bezpieczyli 340 tys. z∏. Dodatkowo 37,5 tys. przeznaczono na przygotowanie doku-
mentacji oraz wykonanie ∏àcznika pomi´dzy ul. Norwida i Konopnickiej. Powstanà
dokumentacje na wykonanie nawierzchni ulic Jagie∏∏y (10 tys. z∏) i Wiejskiej (5 tys. z∏).
      Zapisano te˝ Êrodki na budow´ nowego oÊwietlenia: 25 tys. z∏ to koszt inwestycji
na ul. Wiejskiej, nowe lampy na Konopnickiej to kwota 20 tys. z∏. 120 tys. z∏ zapla-
nowano na nowe oÊwietlenie w parku Sosnowym. Radni zabezpieczyli te˝ 100 tys.
z∏ na zagospodarowanie skweru przed Halà targowà. Dzielàc nadwy˝k´ zapisano
Êrodki na przygotowanie dokumentacji i budow´ boisk sportowych (35 tys. z∏)
oraz remont dachu szatni na stadionie (10 tys. z∏). 150 tys. z∏ zabezpieczono na
utrzymanie Hali Sportowej. Kwot´ 80 tys. z∏  zapisano na wymian´ instalacji c.o.
w budynku Urz´du Miejskiego. Tak˝e w  tym roku miasto dofinansuje policj´, dla
stró˝ów prawa zostanà zakupione dwa zestawy komputerowe za kwot´ 7,5 tys.z∏.
      Zabezpieczono te˝ Êrodki na kultur´, 15tys. z∏ zostanie przeznaczone na Spot-
kania z Kulturà Serbii. 50 tys. z∏ radni przeznaczyli na rozbiórk´ Pomnika Wdzi´cz-
noÊci oraz dokumentacj´ nowego pomnika. Red.
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